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Bijdrage begrotingsdebat – eerste termijn      13 november 2014 

 

Kindvriendelijk 

Voorzitter, een goed gezin is het halve werk. Een stad waar ieder kind veilig en gezond kan 

opgroeien, daar staat de ChristenUnie/SGP-fractie voor. En het moet gezegd: Den Haag is 

een veelal heerlijke stad om te wonen en op te groeien, ook voor gezinnen, voor kinderen. 

Tegelijk vertrekken helaas nog maar al te veel gezinnen uit onze stad, zodra kinderen zich 

aandienen. Dat is natuurlijke de vrije keuze van mensen. Tegelijkertijd moeten we er wat ons 

betreft alles aan doen om zorgen van mensen, van mensen en kinderen waar we als 

overheid een verantwoordelijkheid hebben, weg te nemen.  

 

Verkeersveiligheid is zo’n zorg. Denk b.v. aan de onoverzichtelijke en gevaarlijke situatie op 

de Westduinweg, waar helaas de afgelopen maanden ook kinderen de dupe van zijn 

geworden. 

 

De kwaliteit van buitensportfaciliteiten is in onze stad ook zo’n aandachtspunt. Te lage 

omheiningen, slecht asfalt, etc. Daarom de volgende motie: verzoekt het college in gesprek 

te gaan met de betrokken organisaties, burgers en jongeren om de sportfaciliteiten te 

evalueren, en waar nodig de deze aan te passen; 

 

Coffeeshops: houd afstand! 

Een volgende zorg, de volgende kindonvriendelijke situatie, is de ongelooflijke situatie dat 

het huidige afstandscriterium van 250 meter tussen coffeeshops en scholen wel betrekking 

heeft op het voortgezet onderwijs, maar niet op basisscholen. Dat is zeer ongewenst. In Den 
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Haag geldt voor coffeeshops in relatie tot basisscholen alleen het gezichtsveldcriterium. In 

veel andere gemeenten vallen basisscholen wel onder het afstandscriterium. Daarom de 

volgende motie: verzoekt het college basisscholen onder het afstandscriterium te brengen; 

 

En met deze motie zit ik midden in het drugsdebat. Opmerkelijk overigens dat in het 

coalitieakkoord met geen woord wordt gerept over drugs en coffeeshops. Dat is illustratief 

voor de impasse tussen voor- en tegenstanders van legalisering van softdrugs - what’s in a 

name - waar we al jaren in zitten. Met als resultaat een ‘vlees- noch visgedoogbeleid’. 

Dat wij willen kappen met dit drugsbeleid is geen geheim. Ik ben blij dat de Eerste Kamer de 

strafbaarstelling van voorbereiding van hennepteelt heeft aangenomen. In Den Haag wordt 

hebben nogal wat huishoudens zich gespecialiseerd in de hennepteelt. En ik roep het 

college op om met stevige handhaving er alles aan te blijven doen deze teelt uit vooral 

woonhuizen uit te bannen. 

Ik besef dat dit niet de plaats is om ons gedoogbeleid te beëindigen. En dus dat we er 

voorlopig nog mee zullen moeten dealen. Met alle gevolgen van dien voor b.v. onze 

jongeren; voorzitter, want: van veelvuldig blowen word je dommer. Om over de met 

drugsgebruik gepaard gaande psychische problemen, schooluitval en criminaliteit maar te 

zwijgen. Het moge duidelijk zijn: het voorstel van collega Vianen om een proef met 

gereguleerde wietteelt te doen vind ik vooral heel naïef. Wel zouden we de voorgenomen, 

maar niet langer verplichte verhoging van het afstandscriterium tussen coffeeshops en 

scholen naar 350 meter alsnog door kunnen voeren. Daarom de volgende motie: 

verzoekt het college alsnog het afstandscriterium tussen coffeeshops en scholen te 

verhogen van 250 naar 350 meter; 
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Omzien naar kwetsbaren 

Met alle waardering voor de begroting van dit college, heeft mijn fractie moeite met de 

omgang met sommige kwetsbare groepen en straten. Daarom heb ik met overtuiging het 

amendement om de bezuiniging op het straatpastoraat ongedaan te maken mee ingediend. 

En ik ben blij dat het college, de burgemeester, na aanmoedigingen door een groot deel van 

de raad humaan en barmhartig omgaat met ongedocumenteerden. 

 

Naast het hete hangijzer drugs is het beëindigen van de mensonterende raamprostitutie zo’n 

onderwerp wat zeer vrijblijvend aan bod komt in het coalitieakkoord. Laat ik voorop stellen 

dat mijn fractie blij is met de komst van nieuwe uitstapprogramma’s (met dank aan mijn 

collega’s van CU en SGP in het andere Den Haag) en met de prioriteit die dit college geeft 

aan de aanpak van mensenhandel, massagesalons en illegale prostitutie. 

 

Maar met de beantwoording door wethouder Revis in de commissie Ruimte dat hij bij de 

aanpak van het Oude Centrum de Doubletstraat links laat liggen kan ik niet anders dan 

ontevreden zijn. Te meer daar door het college de reserve van ruim € 4,5 miljoen die er nog 

voor de Doubletstraat beschikbaar was, botweg is afgeroomd. Het Oude Centrum 

opknappen en de Doubletstraat ongemoeid laten, dat kan niet allebei waar zijn. Dat is de 

bewoners van het Oude Centrum knollen voor citroenen verkopen. Hierbij de oproep aan 

wethouder Revis om alles in het werk te stellen om van de Doubletstraat een straat zonder 

onrecht en misbruik te maken, een straat waar iedereen, van kinderen tot ouderen, graag en 

veilig en wel komt om er te wonen en te winkelen en niet langer pooiers en gespuis die de 

buurt onveilig en onprettig maakt. 
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Een problematiek waar meer inzicht in en aandacht voor nodig is, is de 

loverboyproblematiek. Daarom de volgende motie: verzoekt het college een overzicht van 

slachtoffers van loverboys in Den Haag op te stellen en dit jaarlijks te actualiseren, 

verzoekt het college voorts bij de aanpak van mensenhandel de loverboyproblematiek 

hogere prioriteit te geven; 

 

Leefbare stad 

Het woongenot van mensen kan door grote kleine ergernissen behoorlijk onder druk komen 

te staan. Soms ergernissen waar de gemeente wat aan kan doen. Zo’n ergernis is de 

geluidsoverlast van de huidige ORAC’s en glasbakken. Zo’n rijtje bakken zal maar onder je 

raam staan. Daarom de volgende motie:  verzoekt het college bij het plaatsen van nieuwe 

ORAC’s en glasbakken prioriteit te geven aan het voorkomen van geluidhinder, 

verzoekt het college onderzoek te doen naar overlast gevende ORAC’s en glasbakken en 

deze, als daar aanleiding toe is, te vervangen door geluiddempende varianten; 

 

Ruim baan voor de fietser 

Vele woordvoerders zijn me al voorgegaan bij het verklaren van de liefde voor de fiets en de 

fietser. Ik zal niet achterblijven. Over het contrast tussen de fietschaos en de steeds mooier 

wordende Grote Marktstraat is alles wel gezegd. Ik roep de wethouder op deze snel op te 

lossen. En hoe zorgt hij ervoor dat scootmobiels veiliger door de Grote Marktstraat kunnen 

rijden. 

Het college wil ruim baan aan de fietser geven en het gebruik van de fiets aantrekkelijker 

maken. Dat kan onder andere door de fietser als het regent tegemoet te komen, zoals b.v. in 

een stad als Groningen gebeurt door regensensoren in fietsverkeerslichten. Daarom de 
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volgende motie:  verzoekt het college een regensensorpilot uit te voeren, over de uitkomsten 

daarvan de raad te informeren en bij gebleken succes meer fietsverkeerslichten te voorzien 

van een dergelijke sensor; 

 

Economie 

Den Haag is een internationale stad met veel internationale bedrijvigheid. En dat resulteert 

ook in meer lokale bedrijvigheid. En dat resulteert in de broodnodige werkgelegenheid. En 

dat is mooi, maar het kan nog mooier. Een mogelijkheid die het college tot op heden nog 

onbenut laat is het binnenhalen van bedrijfsbeurzen. Daarom de volgende motie: 

verzoekt het college in te zetten op het binnenhalen van internationale bedrijfsbeurzen 

gericht op de kansrijke clusters, zoals geformuleerd door het college;  

 

Leerwerktrajecten 

Met technische vragen en bij de behandeling van de begroting in de commissie Samenleving 

hebben we geprobeerd meer helderheid te krijgen over de subsidiering van leerwerk- en 

VSV-trajecten met als doel te komen tot een rechtvaardige en effectieve ondersteuning van 

deze trajecten. Sommige projecten kunnen toe met hooguit enkele duizenden euro per 

deelnemende jongere, terwijl sommige trajecten wel € 10.000 per jaar per leerling kosten. 

Het gaat ons er om, om zo veel mogelijk soms behoorlijk kwetsbare jongeren 

arbeidsmarktperspectief te bieden. Daarom de volgende motie:  verzoekt het college voor 

het einde van de maand een compleet overzicht per gemeentelijke dienst op te stellen van 

alle gesubsidieerde VSV- en leerwerktrajecten voor jongeren,  
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verzoekt het college bij de voorjaarsnota 2015 te rapporteren over de resultaten van de in 

2014 ingezette gesubsidieerde VSV- en leerwerktrajecten, waarbij in ieder geval duidelijk is 

hoeveel deelnemers per subsidie hebben deelgenomen en wat het behaalde resultaat is. 

verzoekt het college één loket voor alle initiatiefnemers van een leerwerktraject in te stellen 

waar zij hun aanvraag kunnen doen,  

verzoekt het college leerwerk- en VSV-trajecten evenredig te subsidiëren, waarbij verschillen 

in subsidiëring transparant en inzichtelijk worden gemaakt en hierover de raad jaarlijks bij de 

programmabegroting te informeren;  

 

Bouwen met wijsheid 

Bij het debat over het coalitieakkoord heb ik het avontuur dat de collegepartijen zijn 

aangegaan vergeleken met de bouw van een huis. En of de coalitie nou vooral bestaat uit 

wijze of dwaze bouwers - om een nieuwtestamentische parabel te parafraseren - dat laat ik 

vrijwel aan het begin van deze periode nog maar in het midden. Wat mijns inziens niet van 

wijsheid getuigt, is het feit dat zo enorm wordt ingeteerd op de reserves. Mede op ons 

verzoek is een stresstest van het weerstandsvermogen toegezegd. Die zie ik met 

belangstelling tegemoet. Een wijze bouwer zorgt er immers voor dat zijn huis toekomstvast is 

gebouwd.  

 

In dat licht ben ik blij met de hoofdlijnenbrief betreffende de aanpak van radicalisering, 

waarin de burgemeester op veel van onze voorstellen (radicaliseringsaanpak) heel positief 

heeft gereageerd. Volgende week spreken we daar verder over.  
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Bijdrage begrotingsdebat – tweede termijn   13 november 2014 

 

Buitensportfaciliteiten 

Voorzitter, wat betreft de buitensportfaciliteiten. De reactie van wethouder Baldewsing dat 

het allemaal voor elkaar is dan wel komt, beschouw ik maar als een toezegging. Wij komen 

bij hem terug om de sportpleintjes waar het niet voor elkaar is aan te leveren. Dat gezegd 

hebbend, trek ik motie 90 in. 

 

loverboys 

Dan een serieuze noot, voorzitter over de loverboyproblematiek, motie 93. Veel dank voor de 

toezegging. Ik onderstreep deze. Ik neem aan dat bij de toezegging van de burgemeester 

ook hoort dat als het overzicht aanleiding geeft tot nadere acties, hij deze bereid is in gang te 

zetten. In dat vertrouwen trek ik motie 93 in.  

 

leerwerktrajecten 

Voorzitter ik ga door, wethouder Van Engelshoven wees ons zojuist terecht op het feit dat we 

in onze motie leerwerk- en vsv-trajecten te gemakkelijk op één hoop hadden gegooid. Dat 

hebben we ter harte genomen. Ik dien namens collega Michon en Ramnath daarom 2 moties 

in, waarbij ik 97 intrek. De onduidelijkheid voor initiatiefnemers van deze trajecten waar ik het 

over had, is daarmee nog niet weggenomen. 

De toekenningscriteria zijn onduidelijk, 1 loket vergemakkelijkt het voor een initiatiefnemer 

om een aanvraag te doen en verder vragen we om een overzicht van 2014 voor de 

leerwerktrajecten, bij voorjaarsnota 2015.  

Motie 1 gaat over leerwerktrajecten en motie 2 over VSV-trajecten.   
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Internationale bedrijfsbeurzen 

Internationale bedrijfsbeurzen, voorzitter, wethouder Klein gaf aan dat de acquisitie hiervan 

niet de prioriteit geniet van het college, omdat congressen volgens hem meer opleveren voor 

de lokale economie. Wij vinden dit te kort door de bocht. Maar na wat overleg tijdens de 

schorsing, begreep ik dat de wethouder als nog welwillend naar ons punt wil kijken. Daarom 

houden we voor nu de motie aan.  
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Bomen 

Tot slot voorzitter wil ik nog enkele woorden wijden aan de populieren, mede in relatie tot de 

Laan van Meerdervoort. De afgelopen week werden we overvallen met het bericht over de 

populieren die daar mogelijk gekapt moeten worden in de nabije toekomst.  

Twee opmerkingen: 

 zorgvuldige communicatie hierover is nodig 

 houdt u, met de zieke populieren op het netvlies, de Stedelijke Groene 

Hoofdstructuur op peil, op dezelfde kwaliteit. Hoe gaat de wethouder daarmee om? 

 

27 miljoen 

Ik kom nog even terug op de omgang door wethouder Baldewsingh in de eerste termijn, met 

de mogelijke tegenvaller van 27 miljoen structureel , waarin hij mijns inziens onverantwoord 

een voorschot nam op het plunderen van de algemene reserve. Ik sluit me dan ook aan bij 

de terechte vragen van collega Wörsdörfer in deze. Ik reken erop dat het college dit conform 

de financiële spelregels ordentelijk oplost. Dit punt knelt des te meer aangezien de reserves 

bij deze coalitie toch al pijlsnel afnemen. Iets waar we onze zorgen bij herhaling al over 

hebben uitgesproken. Ik zie de reactie van de wethouder Financiën met belangstelling 

tegemoet.  

 

 


